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"Vi miste slicka
alla gula lampot;'
Den tidning du nu ldser dr ingen
kampanjskrift. Ej heller en tradi-
tionell personaltidning.

TNS Rapport dr en del av upp-
ftiljningen av dokumentet "Att
genomfdra det uppenbara". Den dr
en beskrivning av genomfiirandet.
Den iir en fokusering pi vlra
"misten".

Det ansvar som vilar pi oss dr
nog stcirre dn vad de flesra inser.

Om vi, mot formodan, inte lyckas
med vad vi Stagit oss dr inte
konsekvenserna i fdrsta hand eko-
nomiska, utan dventyrar ocksi
Ericssonkoncernens dvergripande
affiirsid6; att vara en heltzickande
leverantdr av framtidens telekom-
munikationssystem.

lngen magi.
Det iir alltid svirt att peka ut vad
som giir ett fiiretag framgings-
rikt. Det handlar mycket om arr
ha en id6, att ha visionerna, att
veta vad man vill och att sedan

konsekvent arbeta efter det. Si
vdrst mycket magi ar det inte.

Just darfor dr jag rivertygad om
art ocksi vi pi TNS dr pi rdtr vdg.

Den nya BU-organisationen fung-
erar allt bdttre. Den m81med-
vetenhet, den metodik och den
vilia jag mdrker runr om i orga-
nisationen bidar gott.

Vi har grdnser i organisationen
mellan marknad, konstruktion
och produktion. Dessa kan vi
aldrig, och ska11 vi heller inte,
organisera oss bort ifr&n. Det
misre allrid bero pi virr sdtr art
arbeta hur vi lyckas.

Biand de frigor som berdr
minga funktioner uppstir ocksi
konflikterna. Dem miste vi lcisa.

Ddr finns den stijrsta potentiaien.
Vi miste ldra oss att ta besluten

ndr lrigorna dyker upp. Ar der en

fr&ga som dyker upp mellan en-
heter och man dr 6verens, si fatta
beslutet och vdnta inte pi att
nigon annan skall gdra det.

Griint eller riitt.
Vi m6ste slacka a1la gula lampor.
Det skall visa grdnt eller rrjrt.
Antingen gtir vi en sak eller ocksi
grir vi den inte. Lite mer skarpa,
lite mer s jiilvdisciplin.

Nu konkretiseras dokumenter
"Att genomfcira det uppenbara"
ti11 mil och handlingsplaner ute
pi enheterna. Jag ar, som sagt,
re jdlt imponerad over der sdrr som

enhets- och sektionschefer tagit
sig an uppgiften.

Niir problem och ldsningar blir

mer konkreta ute pi enheterna dr

det extra viktigt att inte stanna
upp inftir sv&righeterna utan arr
fullft;lja. Som det sagts vid minga
tidigare tillfallen - med marknad,
produktutveckling och produl-
tion, sida vid sida och med
gemensamma mil, har vi bdttre
mcijligheter am fu11ftIja.

Pi nyirsafton 1993 skall allt
vara genomfort. Vi til18ter oss att
gcira en sak i taget. Pilen miste
peka it riitt hAll. Farten miste
hillas uppe.

Fortsdtter vi bara som vi bdrjat,
kommer vi att klara v&ra m31.

Winnie Olsson

"Det mAste
framgi
YAd TNS
stir fiir."

0lle Aberg

"Det finns
en Yeldig
vilja iust
Jlu.tt

''. 1{l1A,r.:'

Jonas ilorell
"Logik och
begripliga
samman-
han$.ttMagnas lYarbert



"Vad hAlhr lednlngen
0pi med egentligen?"

Det vdrsta som finns dr hurtiga kampanj-
tidningar frin ledningen. Rubriker i stil med
"kcir si det ryker" och "personalen d.r friretagets
viktigaste resurs", vdcker misstro mot lednin-
gen eftersom de ofta upplevs som rena kigner i
jiirnftirelse med hur medarbetann upplever
sin vardag.

TNS Rapport skall inte vara en

hurtig kampanjtidning. Under
1993 skall den pi etr cippet och

iirligt sdtt spegla bide fram-
gingar och svirigheter hos alla

enheter pi TNS. i deras strdvan

att istadkomma etr arbetssdtt i
linje med det som stir i
dokumentet "Atr genomfdra

det uppenbara". Att ilstadkom-

ma err nytr arbetssdrr dr inre en

kampanj, det iir en stdndigt
pigiende process.

Minga tycker att det d.r

sjdlvklarhecer som presenreras i

dokumentet. Och det dr det

ocks8. Det iir ddrftir det heter
just "Att genomfrira det uppen-

bara". Men dven om de fcirand-

ringar som behcivs iorgani-
sationen dr sjZilvklara, dr det

definitivt inte lika sjdlvklarr att
genom{tira dem i prakriken.

Minga medarbetare pl TNS
kdnner sig inte delaktiga. Man
upplever direktiv och kontra-
direktiv frin ledningen. Man
ser inte att det verkligen hdnder

nrlgonting. Den som var chef

tghr dr fortfarande chef idag.

Der dr rririgr i organisarionen

och minga jobbar forcfarande

mycket civertid. Ena sekunden

uppmanas man att ta ett eget

ansvar och faua egna beslut,

ndsta sekund kan man uppleva

att man inte ens fir fcirtroender

att kripa en ny PC. Som nigon
uttryckte det: -Vad hiller led-

ningen p& 10 rappor pi med

egentligen?

Det finns en enkel fcirklaring.
Idag arbetar fortfarande minga
i linje med hur den tidigare
organisationen fungerade, sam-

tidigt som arbetet med "Resan"

och andra aktiviteter plrgl,r.

Vdrlden stir ju inte heller stilla
fcir att TNS arbetar med dessa

aktiviteter. Offerter ska ldmnas

in, vi miste {E flera order p6

transportndt.

Ddrfdr kan man uppleva att
Iedningen ger motsdgelsefulla

budskap. Vi stir med ett ben

kvar i det gamla och ett ben har

precis tagit klivet in i det nya.

Men den rcida trriden frir alla

aktiviteter som p3"g3.r inom

TNS fram till den )1112 -94, t;r
dokumentet "Att genomfrira

det uppenbara". Budskapen

som finns definierade ddr giiller
sivdl som nzir BSI kommer pi
bescik, som ndr styrelsen fdr
TNS vill veta hur vi ska jobba.

I det hiir ftirsra numret av

TNS Rapport har vi valt att
berdtta om "Resan" och om hur
enheten fcrr Siiljstrid med

NTinnie Olsson i spersen, skall

arbeta gentemot vira MCL/MO.
Olle Aberg frin ETS talar om

vilka krav han stdller pi TNS i
och med SDH-ordern fr6n

Televerket.

Ndsca nummer kommer i

april, di beskriver vi bland

annat hur Jan-Olof Andersson,

chef fijr System och produkter,
arbetar med att genomfrira det

uppenbara.
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KUNDER & MARKNADER

Vilka enheter samarbetar du
med mest?

-Vi arbetar mest med produkt-
ledning (TlZ), med systemsidan
(T/T), med dotterbolagen (MLC
och MO) och enheten fcjr mark-
nadsfdringen av vira produkter
(T/$r).

Vad tycker du om dokumentet?

-Det viktigaste det fdrmedlar dr

att vi hiller pi att g& ifrin en liten
verkstadsrcirelse, som i och frir sig

lyckats tekniskt, till en jdtte-

industri.

Tycker du att dokumentet
stimmer med verkliElheten?

-Mycket av vad som stir i doku-
mentet kan anses sidlvklart och

generellt. Det dr bra i si fall. Det
viktiga dr att vi kommit pi det
s jiilva.

Vilka ar de viktiglaste
uppElafterna fiir din enhet?

-Det viktigaste fijr vir enhet iir
fdrsiiljningsplanen, "Sa1es Plan".
Den beskriver ndr olika produkter
och funktionaliteter finns till-
gangliga fi)r olika marknader. Vi
talar om for vira dotterbolag vid
vilken tidpunkt vi kan gar^nre:n
Ieveranser. Det hjiilper ti1l att {E

en struktur och en precision i

sdljarbetet. Fdrsiiljningsplanen dr

ocksi till for att eliminera s k
civeritaganden.

Den skall vara avstamd med
tekniksidan, med installation,
testning och med tillverkningen,
dvs alla som dr berrirda.

Hos mig ligger ocksi starten p6

kedjan n?ir man skall kommun-
icera ut vilka itaganden som har

gjorts gentemot de olika dotter-
bolagen och olika kunder. Den

kedjan iir vZildigt viktig och miste
leda hela vdgen igenom. NZir vi

"Nir vi Siir en affir skall det

rassla till i det hir huset,''
\Tinnie Olsson dr ansvarig ftir Sales Support, enheten
som stcider dotterbolagen och hj?ilper till med genom-
ftirande av affdrer. Det kan gdlla offertarbete och
underlag av olika slag. Enheten bestir fcir ndrvarande
av sex personer, men fler miste anstd.llas under v6.ren.

har gitt ut med en offert si miste
det i fortsdttningen vara vZildigt
klart vad offerten gdller. Det
miste framgi vad TNS stir fcir.

Vad betriiffar det slutiiga itag-
andet gentemot kund, vad gziller

priser, tider mm, ligger ?indi
ansvaret pi MLC och MO.

Annu viktigarc dr ndr en aff;ir
dr klar och kontraktet p&skrivet.
Di skall det rassla till i det hiir

huset. Alla inblandade skall veta

vad det dr vi skall prestera. Det
skall vara avstdmt i borjan. Det
handlar egentligen bata om ett
strukturerat arbetssdtt.

I hiistas fick fNS och EfS den
stora SDFordern frin Tele-
verket. Kan du beritta lite
om den?

-Der var alls inte sjdJrklarr att vi
skulle fi ordern. Bara fcir att vi

geografiskt ligger ndra Televerket

och tidigare haft affdrsrelationer,
innebar det inte att vi automatiskt
fick friretrdde. A andra sidan -
hade vi inte ffitt ordern skulle
m&nga andra presumtiva kunder

dra cironen it sig. Televerket dr en

srark referens vdrlden iiver.
Det dr ocksi viktigt att komma

ihig att man inte fitt en affdr

fdrrdn man faktiskt har levererat
produkten.

Kan man bli fiir
kundorienterad?

-Det kan man nog bli. Vi {dr inte
bygga en Rolls Royce om ingen

vi11 betala vad den kostar.

Hur stir sid TNS produkter
iimfiirt med konkurrenternas?

-Jug tycker att vi stiirkts i
sjdlvfiirtroendet. Minga av de

produkrer som ridigare var oprdv-
ade, har visat sig htlla mittet eller
t o m vara bdttre dn vira kon-
kurrenters.

Vad anser du om partneringl?

-Att kunna samarbeta med
kompletterande fiiretag frir att
kunna presentera attraktiva och

sdkra losningar kommer bli iinnu
vrktigare framciver.

Hur ir det att vara chef pi
rNs?
-Det kiinns bra, tycker jag. Att
vara chef p& TNS dr ett mycket
sj?ilvstiindigt arbete. Vad iug
menar dr att de flesta besluten om
den ldpande verksamheten fattas

pi enhetsnivi. Det skapar ett
bdttre flyt och ett storre fcir-

troende mellan chefer och

medarbetare.

Hur jag fungerar som chef kan
jag inte svara p&. Det {Er du friga
andra om.

Fungerar samarbetet chefer
och enheter emellan?

-Jad& men grdnssnitten dr inte
alltid definierade. Ibland saknar vi
fasta rutiner fcir hur vi skall
hantera vissa fr&gor ddr flera
enheter dr inblandade. Ett sidant
omride dr exempelvis offert-
arbetet.

fycker du att fNS mil 6r
realistiska?

-Do it or die!
Kristian Dabl

Foto: Tony Landberg
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-Vir nirmaste marknad.
SVERIGE
ETS ar "marknadsbolaget" ftir Ericsson Telecom i
Sverige och svarar ftir affiirerna med ndtoperatcirer i
landet. Frdmst Televerket {tirstis, men ocks8. nya
kunder dyker upp. ETS finns med inom alla pro-
duktomriden. Olle Ab""g svarar fdr produkto-red"t
transportndt.

Kan du beskriva ETS och din
eglen roll?

-ETS Zir marknadsenheten ftir
transmission och TMOS inom
Ericsson Telecom i Sverige. Vi
svarar fijr affdrerna med ndtoper-
atrirer i landet. Det Zir frdmst
Televerket, men ocksi nya kunder
dyker upp.

ETS representerar alla produkt-
omr,iden, transportnd.t, switching
och mobiltelefoni. Vi tiicker m a o

hela sortimentet.

Jag svarar frir produktomr&det
transportndt. Det har ffitt en allt
strirre betydelse. Swicching b6rjar
bli fullt utbyggt. Niista logiska
steg dr ju att bc;rja rationalisera i
transpoftnetet.

Jag kom till ETS 1989 och
jobbade di med darakommuni-
kation och applikationer i AXE-

systemet.

Sverige och civriga Norden iir iu
Ericssons hemmamarknad och det
dr hdr vflra konkurrenter gdrna
vill komma 6t oss. Televerket hiir
i ett internationellt perspektiv till
de fem mest tekniskt avancerade
som alla andra kunder inom
televddden refererar till. Vad har
Televerket valt fijr produkt? Vad
har Televerket ftir tankar om det
hiir? De Zir drivande i m&nga ffi-
gor och dokumenterat skickliga.

Vad ir dina erfarenheter av
den nya Bu.organisationen
pi TNS?

-Det dr i stott sert samma per-
soner som jag har kontakt med.
Den stora skillnaden dr att
ansvaret dr tydligare. Ingen kan
skylla ifrin sig.

Tidigare fanns det egentligen

tvi organisationer. En produJ<t-
ledning och en utvecklingsav-
delning. Minga drenden hamnade
ofta mellan stolarna.

BU-organisationen verkar vet-
tig. Man ffr ha respekt fiir att det
tar tid att setta en s8dan

organisation.

Vilka enheter/ funktioner
inom TNS samarbetar du med
mest?

-Bide med marknad och teknik.
Vi jobbar mycket med $Tinnie
Olsson pi Saljstrid (Sales Suppon),
med Manfred Seidel pi PDH
Marker Support och med Sixten
Ekelund pi Produktledning
(Product Managemenr).

Eftersom ETS och TNS bida
sitter i Stockholm, finns ofta
kommunikationen direkt med
tekniksidan pi TNS. Ddr har vi
fr?imst kontakt med Jan-Olof
Anderssons enhet, System &
Produkter (Systems and Prod-
ucts). Men vi har en bred kon-
taktyta med hela teknikorgani-
sationen inom TNS och 6ven med
fabriksenhererna ftir rransmi-
ssionsprodukter.

fycker du att fNS ir ett
kundorienterat fiiretaJ?
-Det finns en v2ildig vilja frin
TNS sida. Man har kanske inte
frtt alla bitarna pi plars ?innu. Jag
skulle bdttre vilja vera hur TNS
nu sef ut. Omorganisationen har
inneburit nya strukturer, befatt-
ningar och nya ansikten. Hiir
behciver vi lire bhrtre informarion.

Kan du beskriva den svenska
marknaden och hur du arbeter
med den?

-Det finns en skillnad mellan
etablerade telefdrvaltningar och
nya operatcirer.

Telefcirvaltningarna har srora
organisationer som sjiilva iir
mycket tekniskt kunniga och som
specificerar och utvecklar p&

langden och tviiren. Di kr?ivs hela
virt kunnande i kundkontakterna.
Det 2ir viktigt pi en marknad med

en si tekniskt avancerad kund att
vi har tekniker som kan matcha
konrakterna. Diirfcir vil] vi att
tekniksidan ska vara med i
kundkontakterna. Aven produk-
tion dr med i logistikfrrigor.

De nya operarcirerna dr mer
intresserade av ferdiga system och
vad dom kostar.

Nu hiller dven de traditionella
operatdrerna pi att svdnga till att
eftedrhga fardtga system. Da
miste man ocksi ha grejorna
klara och kompletta i tid.

Beskriv hur ni har arbetat och
arbetar med SDH-kontraktet
med feleverket och hur sam.
arbetet EfS, TNS och kund
funglerar.

-jobbet bc;rjade 1988 med en
budgetoffert och med tekniska
diskussioner.

Det var ju den frirsta rikriga
fr;rfrigan pi det komplerta
sortimentet av ETNA (Ericsson

Transport Network Archirecture).
Det innefattar alla ndreiement och
styrsystem.

Den riktiga offertrundan kom
efter en ftirsta kvalificering. Vi
fick ett halvir p& oss. Ling tid
kan man tycka, men eftersom
detta var fcirsta gingen fick vi
bc;rja fr&n start. Det var ett
mycket tekniskt komplicerat
undedagsarbete diir dven v6r syn
pi framtida produkter (97 -98)
skulle belysas.

Kunden ville civerryga sig om
att Ericsson framciver skulle sarsa

pi rransportniirsprodu kter.
Viiken uthillighet hade vi?

Den 2 augusti 1991 liimnades
offerten in till Televerket.

Vi var ocksi tvungna att stdda
upp i p8giende affdrer och 6tagan-
den. Det skapade inte nigot
stdrre fttrtroende att vir leverans-
precision d& var usei. Televerket,
i sin sida, var viildigt tydlig pi am

om vi fortsatte i samma spir si
hade vi ingentig att hdmta som
leverantcir av SDH.

Vi gjorde ett krafttag och
lyckades fijrbdrrra det avsevdrr.

Sedan drygt ett ar har vi IOO%
leveransprecision pi serie 7000
sortimentet (PDH).

Det handlar om att sdrta ljuset
p& problemet, siitta fart under
skorna och att fi:.I)a upp hela
tiden. Det kostar dessurom
mindre att arbeta effektivare.

Televerkets urvdrdering av var
SDH-ofli:t tog ca 10 minader

1
I

I

Foro: Elisberh Ohlson
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och det var menga bide tekniska
or h kommersiella diskussioner
under vagen. Ndr kunden vdl
bestdmt sig (juni 1992) gick det
ibrt. Tre minaders intensiva tek-
niska och kommersiella fcirhand-

lingar, inklusive en komplett
genomg&ng av alla v&ra tekniska
kommentarer. Den 12 november
i992 undertecknade Tony Hag-
strom och Lars Ramqvist avtalet.
E ricssons frirsta ETNA-avtal.

Den sista december -94 skall
alir vara levererat och klart.

fycker du glenerellt att
planeringl och styrninEl
fungerar bra inom TNS?

-idag ser vi projekt ddr det inte
rungerar bra. Vi dr lovade en tid.
Yi fhr ett nytt besked att det blir
iorseningar upp emot ett par tre
mdnader. En vecka efter ffir vi
r rrerligare besked om forseningar.
Visst rir det mycket folk inbian-
dade och inte bara inom TNS,
men mari miste ff bukt med fcir-

seningar.

Kunder iir tiliga om man i god
tid forklarar sig, men inte om
man dr ute i sista stund och har

otydliga skiil.
Man har nog planering och

styrning av projekten men det
miste till en vassare uppftiljning.

Vad dr det som oftast slirar?
-Det dr ldtt. att sitta i mtiten och
bestdmma och lova saker. Sedan

springer man in i ndsta mijte och
har inget givet system fcir att
omedelbarr planrera in sina
Staganden i processen. Sedan

sitter man pi ndsta mcjte och lovar
saker och kanske intecknar p&

nytt samma resurser en ging til1.
Vad berdffar ordern frin

Televerket si har vi exempelvis
mellan ETS och TNS upprdttar
ett kontrakt som beskriver arbetet
och vem som ansvarar fiir vad.
Det finns inga pislag pi tider och
annat. Har man gjort ett itagande
Ilr man se till att klara det.

Sedan miste man nog ha

metoder frir sjzilvrannsakan. Vad
och varfcir saker gick snett. Det
blir ju siillan bettre fdr att man
bollar problemet vidare upp i

organrsationen.

Har du tagit del av TNS
dokument - "Att genomfiira
det uppenbara." Vilken punkt
tycker du ir viktifast?
-Det viktiga dr att man genomfcir

det nu s& det inte blir en kampanj

tili. Det dr viktigt att a\la tar it
sig. Der borde even gciras

offentliga itaganden gentemot
dotterbolagen

Saknas det nagot?

-Nej man skall nog inte liigga tili
n&got mer. FrEgan dr om man
orkar driva alla dessa akriviteter
samtidigt. Takten och milen bercjr
ju oss lika mycket som det bercir

TNS. Antingen gcir vi detta eller
ocksi fLr vi bdrja ldsa plats-
journalen.

Du som har direktkontakt med
kunden, kiinner du trycket frin
konkurrentema?

-Oh ja! Dom jagar oss hela tiden.
Frdmst inom PDH-sidan zir de ett
strindigt orosmoment vad giiller
prestanda, Ieveranstider och pris.
Vi kan mcita dem i det mesta. Det
viktiga dr att vi ffir hjalp att fe ut
grejerna i tid.

Inom SDH m6tte vi alla vira
konkurrenter i Televerksupp-
handlingen och vi klarade atr spcia

dem med ETNA.

Har du nagot samarbete med
andra dotterbolag?

-Jadi, vi har bl a f6tt hjiilp av

vira skandinaviska kolleger i
olika offertarbeten och vi forsdker

Foto: Elisbeth Ohlson

i vir tur att bista. Jag tycker att
TNS skuile ltira samman

dotterbolagen si de fick dela sina

erfarenheter. Inte bara pi mana-

gementnivi utan ocksi pi
s2iljnivi. P& sziljsidan har vi sdkert
mycket att ldra av varandra,

dotterbolag emellan.

Vad tycker du ir de Yiktigaste
m6!en fiir TNS/EIS i Sverife?
-Vi ffr inte gldmma de redan

etablerade produkterna. Det vik-
tigaste fu att fortsdtta leverera

PDH. Det iir diir ETS och TNS
kommer att tjana pengarna under
iret. Kan vi behilla vira kunder
pi PDH-sidan banar det viig ftir
SDH.

Vi skall klaravira Staganden pi
SDH. Framfbrallt giiller det falt-
proven som startar i slutet av
januari och som p&g8r in i hcjsten.

Den 27 januari i ir levererade vi
en SDXC 4ll till Televerket. I
ratr tid och enligt kontraktet. Etr
bevis pi vad vi har Sstadkommit i

samarbete mellan TNS/ETS.
Vi skall leverera ZAN202 och

FMAS till Teieverkets KVAST-
projekt. Det dr det som ger

bryggan in i SDH-systemet.
Krisrian Dabl

1. Vad tycker du ar det viktiEiaste i

dokumentet "Att genomltira det
uppenbara"?

2. Hur ahetar ni med dokumentet pe dln
enhet?

- Den speglar verkligheten. Vi maste
samverka och inte bygga vara sme egna

imperier. 0m man genomfor det uppen-

bara kommer vi ocks6 att klara TNS.

- Vi deflnierar v6r roll inom TNS och vilka

aKiviteter vi skall genomfora. Det kommer
uppst6 fr6gor dar flera enheter kanner sig
kallade att gora samma sak. DA mAste
detta redas ut negonstans. Vi meste vrida

nyckeln se bilen ror sig.

Christin Bokahud, T/S

- Dokumentet iir en aha-upplevelse,

tycker jag.

- Vi forsoker att systematisK tyda

dokumentet for vAr egen enhet. Vi maste
tydliggora varfor vi finns till och vilket
arbete vi skall gora.

Khadijeh Kamyab, T/S



PLANERING & STYRNING

En planeringscykel
med dvervixel.
INTERVJU MED JONAS NORELL, GONTROLLER TNS

Att vara Controller innebd.r inte, i ftirsta hand, att skyffla siffror. Frir Jonas Norell d.r

det viktigaste att fi det ekonomiska greppet pi verksamheten och att tydligg.rra det
ekonomiska l2iget ftir ledningen p& TNS, sem ur operativ synvinkel.

Kan du beskriva din roll pi
INS?

-Den klassiska rollen ftit en
Controller dr att se till at det
bundna kapitalet anvdnds pi ett
riktigt siitt. Det bundna kapitalet
iir ju allt, vilket innebdr atr jag

kan gora vad som helst.
Skiimt flsido. vad jag menar dr

att detta inte enbart iir en eko-
nomiavdelning. Vi skyfflar inte i
frjrsta hand siffror. Det viktiga iir
att ffi det ekonomiska greppet pi
den h2ir verksamheten och att
tydliggcira v&rt ekonomiska liige
{tir ledningen pi TNS, sett ur
operativ synvinkel.

TNS iir en ny affersenhet med
medarbetare, som tidigare inte
haft n8gon koppling cill resuitatet
pi sista raden. Ddrfrjr dr en av

mina uppgifter att predika lcin-

samhetstdnkande. Det miste sitta
i ryggraden.

Det finns ett stort intresse pi
enheterna. Folk ber mig komma
ut och prata kinsamhetstiinkande.
Det dr min huvuduppgifr art se

till att vira chefer har ett eko-
nomiunderlag fcir at kunna leda
sina olika verksamheter.

Jag har ocksi ett ansvar att
driva pi vir verksamhetsutveck-
ling. Till min hjalp har jag wiL
personer. En som arbetar med
ekonomistyrning. en annan som dr
kvalitetsansvarig och arbetar med
metoder o dyl.

Kan du beskriva ledninglens
system fiir att planera och
styra verksamheten?

-Minga i organisationen tycker
nog att systemen zir lite kringliga
och har svirt att se hur saker och

ting hdnger samman.

Diir{tir t2inkte jag utgit frin en

modell som de flesta kdnner igen.
Det finns en logik och ett begrip-
ligt sammanhang i v&r planering
och styrning.

Som grund {tir vir verksamhet
ligger EnrcssoN BusNEss CoN-
cEPT, Ericssonkoncernens ijver-
gripande afftirsid€; att vara en

heitiickande leverantcir av framti-
dens telekommunikationssystem.

TNS Mtssron beskriver vilken
uppgift vir Business Unir skali
fylla i ftrhillande till den river-
gripande aff2irsid6n. TNS uppgift
dr m a o att gora Ericsson till en
helt?ickande leverantrir av tele-
kommunikationsystem genom att
erbjuda ett komplett sortiment av
transportndtsprodukter.

Ddrefter fdlier TNS Oalrcrnns

- vira dvergripande TNS-mil.
Dessa dr ocksi starten pi det vi
kallar Planeringscykeln.

ESP-EnicssoN Srnarscrc PraN-
NING - 2ir, frir TNS vidkom-
mande, ett strategidokument fiir
marknader och produkter. I ESP

beskrivs vira marknader och hur
vi skall bearbeta dem. Den
inneh&ller ocksi en ftirsiiljnings-
plan (Sales Plan). I den ralar vi om
ft,r MLC/ MO n?ir de kan siilja de
olika produkterna p& respektive
marknad.

I ESP redogcirs ocks& ftir virt
produktprogram och vilka nya
produkter som analyseras. Hdr
finns ocksi en plan ftr ntir
produkter skall vara klara. Det dr
viktigt att dessa planer d.r rele-

vanta och dr uppdaterade.

Operation Plans dr vira verk-

ActivitiesESP
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samhetsplaner. De grirs pa TNS-
aivA och bryts sedan ner per
rnhet. Dessa utgdr ockse bdrian
;a den sk "Resan".

\ar verksamhetsplanerna dr
ilara faststdller vi v&r budget.
Ddrefter kommer sjzilva genom-
Arandefasen (activities).

Resultaren ldljs slutligen upp i
tdrhallande till milsdttningarna.

Tycker du att samarbetet
fur4iemr mellan fNS och
MLC/f,lO Yad betraffar
planeringl och styrning?

-Vi iir ju mitt inne i ett arbete,
ddr vi lisrar upp alla dessa saker.

Om man rittar pn det som vi
kaliar fUr "Resan": Den borjar ju
med dokumentet, "Att genomfcira

det uppenbara", som vi bearbetar
pa wA ledder. Dels enhetsvis d?ir

varje enhet gir igenom rubrik frjr

rubrik och beskriver sig sjiilva och

hur man skall gi vidare, dels

ftirsciker vi lista problem och

oklarheter som berrir flera
funktioner. Mirr rum dr just nu
tapetserat med smi gula lappar
som representerar varsitr
problemomride. Minga av dom
handlar just om samarbetet med
dotterbolagen. Hdr har vi mycket
kvar att gcira.

Den ekonomiska uppftljning
som gjordes tidigare inom Eric-
sson Telecom var otillriicklig. Nu
har man tagit tag i detta med
h jalp av den nya BU-organisa-
tionen. Varie Business Unit har

ett operativt ldnsamhetsansvar.

Nu ansvarar vi fdr att virt
produktomride, vddden river,

skall ge lcinsamhet.

Vi inftir nya ekonomistyr-

ningsprinciper som gtr under
benhmningen Argus. De skail
hj2ilpa oss art md'ta den konsoli-
derade kjnsamheten per produkt-
omride. Det dr ldtrare sagt dn

gjort. Skall det fungera mflste alla
vira dotterbolag ocksi tdnka
konsoliderat. Vi miste ha kal-
kyler som kan ta fram den
faktiska totala kostnaden fiir en
produJct. Den skalI ligga till
grund fiir afftirskalkyler.

Om man nu skall ha mil och
melstyming ute i organisa-
tionen, kan man fraga sig om
kunskapen finns att definiera
och mata dessa. Ar det nagot
som du hiilper till med?

-Vi har definierat fem river-
gripande mil fdr -93. Det iir dom
som ster i dokumentet. Varje
enhet pi TNS i Stockholm skall
reiatera fem egna mil till dessa.

Detta dr ett krav och de skall vara

definierade i slutet av mars. Sedan

kommer m&len att brytas ned pi
individnivi ute pi de olika en-
heterna.

Ett av dessa fem m61 talar om
hur mycket vi skall fakturera. Det
miiet hdnger pi hur mycket
dotterbolagen siiljer. De sirter i

frirarsdtet pi marknaderna. De
miste Iiira sig att stdlla krav och

att ta hj?ilp av oss p6 TNS.
Vi ar pi god viig diir ocks8. Fcir

min del handlar det om attbygga
upp ett ndtverk till Controllers
ute pi dotterbolagen, fctr att Ii
battre kvalitet i ekonomi-
rapporteringen.

Du har en kepphest, nimligen
liinsamhetstinkandet.
Hur skall det bedrivas?

-Om vi kunde fE alla medarbetare
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att tiinka pa TNS pengar som pe

sina privata pengar, si skuile de

automatiskt anvdnda dem pi ett
verrigr saft.

Vi miste ff in ett kalkyl-
tdnkande i bedcimningen av olika
kost nader. Di menar jeg inre
alltid i kronor och ciren. Men vi
miste motivera vira kostnader
brittre. Vi mAste vdga plus och

Vira iivergripande mel 1993:
1. Vi ska ni en omsaftninglpi mer in tvdr
miljarder SEK.

2. Vi ska ni budgleterat resultat.
3. Vi skall se till att vira kunder i Tyskland,
Danmark och SveriEle btir ntiida med vara
kontrakterade SDH.itaganden, samt vinna
ytterligare en viktig SDH.marknad.
4. Vi ska infiira en (1) irlig planeringscykel
som omfat{ar hela orElarisationen,
5. Vi ska infiira ett arbetssatt i linje med det
som skrivits i "Att genomftira det uppenbana,,.

er.' .,'l W^..:3w

mlnus.

Vad har du fiir mil med din
enhet fiir 93?

-TNS civergripande mii dr ocksi
milen ftir min verksamhet. Sam-
tidigt zir vi ju en resurs fcjr andra
enheter som skall identiflera
problem och {i upp dem pi
bordet och se till att nigon Iciser

dem. Vi vill se till att ekonomer

upplevs som nigot positivt och
konstruktivt pi TNS.

Mirr mil er arr hjdlpa mina
kolleger att ni sina mil. Drirfor ar
det lite svirt am definiera dem
innan den ilvriga organisarionen
faststiillt sina.

Vi skall se til1 att cika ltinsam-
hetstdnkandet i organisationen.

Krtrtian Dnhl

1. Vad tycker du iir det viktigaste i

dokumentet 'Att genomfiira det
uppenbara"?

2. Hur arbetar ni med dokumentet pA din
enhet?

- )aghar inte de deliga erfarenheterna av
den forra organisationen i bagaget
eftersom lag inte varit i organisationen s6
lenge, l\4en jag tycker att lonsamhets-
tankandet ar vlktigt. Allt fer lnte bara gA ut
pe att uppfylla budget. Lonsamhetstank-
andet hdnger ju ockse ihop med v6ra
kunders behov och krav, dvs att koppla
a lt vi gor till slutkund,

-Vl har inte kommit se l6ng dnnu. Vi iir ju
ocksA beroende av andras mAl och
handl ingsplaner.

- Dokumentet ger den overgripande bilden
av TNS-konceptet med fokusering pa
kunden.

Vi har arbetat I grupp och enskilt for att
ta fram vara mdl och 6tgardsplaner for
1993, for att uppne det gemensamma
resrnelet.

'".

Stig Marklund, T/Y

- Det viktigaste med dokumentet er att
man ser over verksamheten och begriper
vad vi heller p6 med. Det grundtiiggande

ar att fa ordning och reda, inte minst i de
'r6gor som be/o'rlera funKioner.

- Vi har haft en sammankomst och skall
ha en till i dagarna. Vi ar ju en
serviceenhet och kan inte vara klara innan
andra enheter ar det.

i
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Helene Moberg, T/Y

Jan Svensson, T/P


